
AZ ÉV LOGISZTIKAI MENEDZSERE

MINDEN NAP ÚJ KIHÍVÁS
Minden lezárult fejlesztés egyben egy új fejlesztés kiindulási pontja is – 
vallja Kellner Mária, az Év Logisztikai Menedzsere díj idei győztese. A Béres 
Gyógyszergyár Zrt. beszerzési és logisztikai igazgatója ennek megfelelően az 
elmúlt két és fél évtizedben egy hatékony logisztikai szervezetet épített fel, 
de folyamatosan keresi az új utakat.
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 n Külkereskedelmi Főiskolát végezte el. Miért erre esett 
a választása, volt esetleg valamilyen családi indíttatás?
Annak idején a Külkereskedelmi Főiskola nem csak magas szintű 
szakmai képzést kínált, hanem Magyarország legjobb idegen-nyelv 
oktató felsőfokú intézményeként is számon tartották. Mivel szá-
momra a nyelvek mindig is kiemelt jelentőséggel bírtak, amikor el-
döntöttem, hogy a külkereskedelemben szeretnék dolgozni, nem 
volt kérdéses, hogy hová megyek továbbtanulni.

 n Később még két diplomát szerzett. A munka során, a 
gyakorlatban megszerzett tudás mellett mennyire tart
ja fontosnak az iskolákban megszerezhető tudást?
Mindig fontosnak tartottam az általam végzett tevékenységhez 
kapcsolódó elméleti tudás bővítését, illetve a korábban megszer-
zett ismeretek frissítését. Szakmai pályafutásom alatt, amikor az ér-
tékesítés (belföldi és export) területén dolgoztam, nemzetközi mar-
keting szakos szakközgazdász lettem. Amikor pedig az ellátási lánc 
kiépítésével foglalkoztam, megtaláltam a Corvinus-MLBKT által 
működtetett logisztikai menedzsment képzést. Nagyon szerencsés 
voltam, hogy az ott megszerzett elméleti tudást rögtön át tudtam 
ültetni a gyakorlatba.

 n Hogyan találta meg első munkahelyét?
Ismerősök ajánlására kerültem a Medimpexhez, a hazai gyógyszer-
gyárak akkori közös külkereskedelmi vállalatához. Azóta sem bán-
tam meg, hogy ott kezdtem, hiszen így jutottam a gyógyszeripar kö-
zelébe, amely a magyar gazdaság kiemelkedő ágazatának számított 
akkor is és számít ma is, és amely iparág mellett a mai napig kitartot-
tam. Szakmai pályafutásomat import üzletkötőként kezdtem, ebben 
a munkakörben a gyógyszeripari alapanyagimportért voltam felelős. 

 n Második munkahely a Béres lett, és emellett azóta is 
kitartott. Mennyiben volt más az a munkahely és mun
ka, mint amit korábban végzett?
A rendszerváltás után megalakult első magánkézben lévő magyar 
részvénytársaságok egyikeként létrejött Béres Rt. csapatát nagyrészt 
volt Medimpexes munkatársak alkották. Az ő indíttatásukra jöttem 
át ide, így gyakorlatilag részben ismerős közegbe kerültem. Ugyan-
akkor teljesen más volt, mint a korábbi cégem, már csak méreténél 
fogva is, hiszen a Medimpex alkalmazottainak létszáma virágkorá-
ban a 800 főt is elérte. Míg a Medimpexben néhány tucat gyógy-
szerhatóanyag teljes magyar importját intéztem, addig az akkor 
néhány tíz főt foglalkoztató Béres Rt. teljes körű áruforgalmát rám 
bízták, az anyagbeszerzéstől a gyártatásig és a belföldi értékesítésig.

 n Az évek során milyen pozíciókban milyen feladatokat 
látott el a vállalatnál?
1990-ben áruforgalmi osztályvezetőként csatlakoztam a frissen alakult 
Béres Részvénytársasághoz, ebben a munkakörben irányítottam töb-
bek között a Béres Csepp gyártásához szükséges anyagok beszerzését, 
valamint a termék forgalmazását. Ezt követően kereskedelmi osztály-
vezetőként építettem ki a Béres-termékek belföldi forgalmazásáért fe-
lelős üzletkötői csapatot. 1997-ben a Béres Ipari Termelő Kft., később 
a Béres Gyógyszergyár Zrt. logisztikai osztályvezetője lettem. 2006 óta 
a részvénytársaság beszerzési és logisztikai igazgatójaként én felelek 

a vállalat alap-, csomagolóanyag, félkész-, késztermék beszerzésért és 
a készletgazdálkodásért, csakúgy, mint a termelésprogramozásért, a 
raktározás- és szállításszervezésért, valamint a vevőszolgálattal kiegé-
szített késztermék-disztribúcióért belföldön és külföldön egyaránt.

 n A hosszú évek során elért eredmények közül melyek
re a legbüszkébb?
Nem könnyű valamennyit összeszedni ennyi év távlatából, de né-
hány eredmény kiemelkedik a többi közül. A kezdeti időszakból 
igazán büszke vagyok arra, hogy az én kezdeményezésemre került 
bevezetésre a zsugorfóliás gyűjtőcsomagolás. A korábban használt 
többrétegű karton csomagolóanyag zsugorfóliára cserélése draszti-
kus méretbeli és súlybeli csökkenést eredményezett úgy, hogy a ter-
mékek védelme is biztosítva maradt. Ez a tárolásban (raktárhelyek 
jobb kihasználtsága), a szállításban (kevesebb tengelyen futott kilo-
méter, kisebb környezetszennyezés) és a hulladék keletkezésében is 
jelentős anyagi megtakarítást eredményezett. Ehhez járult hozzá a 
lényegesen kisebb hulladék-kibocsátás, és nem utolsósorban a cso-
magolóanyag árkülönbségen jelentkező megtakarítás.

Nagyon fontosnak tartom kiemelni a Béres szolnoki telephelyén 
a logisztikát érintő beruházásokat. A szolnoki telephelyfejlesztés I. 
ütemében megvalósult késztermék disztribúciós központnak kö-
szönhetően a késztermék tárolási kapacitásunk 60 százalékkal nö-
vekedett. A tárolási kapacitás bővülése lehetővé tette a szezonális 
termékeink előregyártását, aminek hatására a kiszolgálási színvona-
lunk jelentősen emelkedett és ezzel együtt  gyártókapacitásunk ter-
heltségét is sikerült éves szinten kisimítani. Részben ennek a beruhá-
zásnak köszönhetően a 99 százalékos kiszolgálási szintet nem csupán 
elértük, de sikerült mind a mai napig folyamatosan fenntartanunk is. 

A későbbiekben a projekt II. ütemében  jelentős mértékben mo-
dernizáltuk az alap- és csomagolóanyag raktárunkat. Az egyik legna-
gyobb eredménynek azt tekintem, hogy a dinamikus tárolási tech-
nológia bevezetésével úgy tudtuk növelni tárolási kapacitásunkat, 
hogy a raktárépület méreteit változatlanul hagytuk, illetve a statikus 
„polcos” tárolási technológiát száműztük az új raktárakból. Az új 
technológiával 8,5 m2 raktár alapterületen megközelítőleg 118,5 m2 
tároló felület hoztunk létre a polcos tárolás helyettesítésével. Szintén 
fontos eredmény, hogy az eddigi tagolt raktárépületek helyett mo-

A Béres Gyógyszergyár Zrt.

A Béres Gyógyszergyár 100 százalékban magyar, a Béres csa-
lád tulajdonában lévő vállalat, s mint ilyen, a legnagyobb a ma-
gyarországi egészségmegőrző piacon. A vállalat 1989-ben jött 
létre gyógyszerek, egészségvédő és gyógyító készítmények fej-
lesztése, gyártása és forgalmazása céljából. Ikonikus terméke a 
világhírű Béres Csepp. A rendszerváltás óta töretlenül fejlődő 
vállalat gyógyszerei és étrend-kiegészítő készítményei szolno-
ki gyárában, magyar tudásra támaszkodva, itthoni fejlesztéssel, 
hazai munkaerővel készülnek. A kezdeti egyetlen termék, a Bé-
res Csepp mellé mára további 74-féle készítmény sorakozott 
fel. A vállalat jelenleg 355 főt foglalkoztat, elnöke a legendás 
cseppek feltalálójának fia, dr. Béres József.
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dern magasraktárakat alakítottunk ki, így az árukezelési idő is jelentős 
mértékben csökkent. A beérkező áruk átvételének, betárolásának az 
időigénye megközelítőleg a felére esett vissza, míg az árukiadásé (ko-
missiózás, feladás az üzemnek) mintegy 40 százalékkal csökkent.

 n Milyen előnyöket jelent a vállalat életében, hogy egy 
kézben van a teljes ellátási lánc?
A Béres Gyógyszergyár Zrt. belső ellátási láncának, áramlási folyama-
tainak kialakítása lehetőséget teremtett egy korszerű és hatékony 
logisztikai működés megvalósítására. Mindehhez egy olyan logisz-
tikai szervezet kialakítására volt szükség, amely képes minden olyan 
tevékenységet integrálni, mely a többi szervezetnek nem sajátja, ily 
módon megszüntetve a vállalaton belüli duplikációkat, a szinergiák 
maximális kihasználása mellett. A jelenleg működő korszerű ellátási 
lánc kiépítése egy tudatos fejlesztési sorozat eredménye, amely több 
mint 10 éve kezdődött el és mind a mai napig tart.

Egy hét fős beszerzési és raktározási szervezetből kinőve, ma már 
egy több mint 30 fős, hatékony logisztikai szervezetet működte-
tünk. A Béres Gyógyszergyár Zrt. Beszerzési és Logisztikai Igazga-
tósága három osztályból – a beszerzési osztályból, az áruforgalmi 
osztályból, valamint a logisztikai osztályból – épül fel. A beszerzési 
osztály feladatkörébe tartoznak az anyag-, illetve késztermék-be-
szerzési és az export-import bonyolítási folyamatok. Az áruforgalmi 
osztály felelős az anyagok és késztermékek raktárgazdálkodásáért, 
komissiózásáért és a szolnoki telephelyünkön belüli mozgatásáért. 
A logisztikai osztály a készletgazdálkodási, szállításszervezési, terme-
léstervezési, valamint a vevőszolgálattal bővített disztribúciós tevé-
kenységet működteti. 

A fenti tevékenységek teljes körű integrálásával, fejlett ellátási 
lánc menedzsment működtetésével a Beszerzési és Logisztikai Igaz-
gatóság támogatni tudja a vállalat valamennyi funkcionális terüle-
tét, a kutatás-fejlesztéstől kezdve a gyártáson át egészen a belföldi-, 
illetve az export értékesítésig.

 n Milyen területeken terveznek fejlesztéseket, milyen 
módszerekkel, megoldásokkal lehet tovább fokozni a 
hatékonyságot?

2017 év elején adjuk át a szolnoki telephely-fejlesztés III. ütemét, 
amelynek keretében újabb logisztikai fejlesztéseket valósítunk meg. 
Átadunk egy modern kiindulási anyagraktárat, egybeépítve a gyár-
tó épülettel. Ennek köszönhetően teljesen zárt anyagáramlási folya-
matot tudunk létrehozni, ami biztonságosabbá, gyorsabbá és nem 
utolsó sorban hatékonyabbá teszi az anyagellátást.

A logisztika szakmában számomra pont az a szép, hogy minden 
nap új kihívást jelent. Az is kijelenthető, hogy egy fejlesztés vége 
mindig egy következő fejlesztés kezdete, tehát soha nem pihen-
hetünk, mert soha nem vagyunk készen. A világ olyan mértékben 
felgyorsult, hogy szinte minden nap újabb- és újabb hatékonyság-
növelő megoldások látnak napvilágot. A fő feladatomnak tartom, 
hogy a rengeteg újdonság közül kiválasszam a számunkra legmeg-
felelőbbet és minél előbb a vállalati kultúránk részévé tegyem. Az 
előttünk álló logisztikai kihívások és fejlesztendő területek közül 
rövid távon a készletgazdálkodást emelném ki, ahol egy jelentős 
készletcsökkentési projekt előtt álunk. Reményeim szerint egy év 
múlva már pozitív eredményekről is be tudok számolni ezen a 
téren.

 n Milyen stílusú vezetőnek tartja magát?
Demokratikus vezetőnek tartom magam, hiszen a legtöbb esetben 
már a döntés-előkészítő folyamatba is bevonom a kollégákat. Jel-
lemző módszerem a konszenzuskeresés, és a törekvés a meggyőzés-
re, mert hiszem, hogy csak így lehet stratégiailag fontos és szakmai-
lag megalapozott döntéseket hozni.

 n Aktív szereplője a szakmai közéletnek, így jó rálátása 
van a hazai logisztikai szakmára. Milyennek látja a szak
ma magyarországi helyzetét, megbecsülését, a szakem
berek képzését? 
Az MLBKT Gyógyszeripari tagozatának társalapítójaként, és 2010 
óta a vezetőjeként rendszeresen adok elő különböző szakmai ren-
dezvényeken, kongresszusokon és konferenciákon és publikálok 
szakmai folyóiratokban. Véleményem szerint a vállalatok működé-
sében egyre nagyobb hangsúly kap és kell kapnia a logisztikának. 
Azt nem állíthatom, hogy Magyarországon a szakma, illetve a szak-
emberek elérték azt a megbecsültségi szintet, ami más fejlettebb 
országokban tapasztalható, de jó úton haladunk efelé.

Úgy gondolom, hogy a szakma elismertségének növelésében 
óriási szerepet játszhatnak a különböző oktatási intézmények, 
mert a szakmának jól képzett, gyakorlatias szakemberekre van 
szüksége. Ehhez viszont szükség van a felsőoktatás és az ipar 
együttműködésére. A Béres logisztikai igazgatóságán igyekszünk 
minél nagyobb támogatásban részesítenii a hazai felsőfokú logisz-
tikai képzést. Mind a budapesti, mind a szolnoki logisztikai szer-
vezetben gyakran fogadunk diákokat szakmai gyakorlatra, illetve 
lehetőséget és támogatást nyújtunk diplomamunkák elkészítésé-
hez is.

 n Ha van szabadideje, azt mivel tölti a legszívesebben?
Nagyon szeretek olvasni, és moziba, színházba járni, de az igazi hob-
bim az utazás. Kevés szabadidőmben családommal együtt fedez-
zük fel Magyarországot és a külföldi tájakat, városokat.

Schopp Attila 
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